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Protokoll från Värmdö-Skärgård RK:s Östersjökommittés möte den 15 december 2023. 

Närvarande: Louise Adelborg, Kerstin Tufvesson, Ami Flood, P-O Johansson, Pernilla 

Sjöswärd, Sven Rudberg, Guje Axelsson, Wanja Bellander. Ej närvarande: Affi Stork. 

1. Sven hälsade välkomna och Wanja utsågs till sekreterare. Sven delade ut broschyren 

”Hållbart båtliv i Stockholms skärgård”, som kommunen tagit fram i samarbete med Öster-

sjöcentrum på Stockholms universitet, Skärgårdsstiftelsen, Naturskyddsföreningen, Svenska 

Båtunionen och Vaxholms kommun och som vi aktivt använde på ”Allt på sjön” mässan i 

Gustavsberg i början av september. Den är positiv, tydlig och användbar med sina QR-koder. 

2. Genomgång av förra protokollet. Wanja återkommer med förslag på talare i ämnet 

Scrubber. Sven berättade om det lyckade mötet med Sportfiskarna i Nyköping den 30 nov. 

Sven, Ami och Guje hade även den 4 december i Nynäshamn träffat ordföranden i Sport-

fiskarna Eva Thörnelöf för att diskutera samverkan. Eva är också med i styrelsen för WWF. 

Ami kontaktar Nils Ljunggren, som är ansvarig för Sportfiskarna i Sörmland och på Gotland, 

för att ta reda på vem som är kontaktperson på Värmdö och för att boka ett möte med hen. 

Sven o Guje har varit på Baltic Breakfast, frukostseminarier som Östersjöcentrum anordnar. 

På deras Youtube-kanal finns alla seminarierna samlade, så man kan ”delta” i efterskott. 

https://www.youtube.com/playlist?list=PLjBr9cfayt4TJxnU5-uDVSuzhobOIco83 

3. Mässan Allt för sjön genomförs den 7-10, resp 14-17 mars. Vi deltar. Guje håller i organi-

sationen. Utbildning av deltagarna kommer att genomföras på Zoom den 15 och 17 feb. En 

”flyer” ska tas fram till mässan, med kortfattad information om projektet Rädda Östersjön. 

4. Ekoteologi är ett intressant ämne. P-O har sökt någon miljöansvarig inom Stiftet. Därefter 

kan biskopen ev. uppvaktas. 

5. Styrelsen i BASRAN möts den första söndagen i månaden på zoom. Guje är nu ordförande 

och två möten har genomförts under hennes ordförandeskap. Den 23 mars 2024 genomförs 

ett webbinarium med inriktning på trålfiske. Eva Nisser håller i arrangemanget. Inbjudan 

kommer under januari månad. RYLA genomförs i Finland i augusti 2024. Plats: Tvärminne. 

https://www.helsinki.fi/sv/forskningsstationer/tvarminne-zoologiska-station 

Inbjudan kommer även här under januari månad. www.basran.eu  

På initiativ av en organisation i Litauen kommer en ”Hiking Expedition” att gå av stapeln 

under ett år med start den 11 mars. En vandring runt hela Östersjön för att uppmärksamma 

situationen i vårt innanhav. Rotary kan delta på olika sätt. Sven och Guje håller i kontakten. 

Ami informerade om hennes och Pella Thiels försök att ”ge Östersjön en röst”, ett sätt att 

juridiskt kunna skydda naturen. De samarbetar med CCB, https://www.ccb.se/about-

coalition-clean-baltic Tyvärr fick de avslag från Svenska Institutet. HELCOM nämndes i 

sammanhanget som en tänkbar partner https://helcom.fi/ även: KSLA Kungliga Skogs- och 

Lantbruks Akademien https://www.ksla.se/ samt WWF  

https://www.wwf.se/projekt/aterskapa-ostersjons-livskraft/#om-projektet 

 

6. Louise berättade att två Vattentestväskor har använts av Engelska Skolan i början av 

sommaren. Deras erfarenhet är att den kanske bättre passar för Åk 7. Gujes klubb fortsätter 

https://www.youtube.com/playlist?list=PLjBr9cfayt4TJxnU5-uDVSuzhobOIco83
https://www.helsinki.fi/sv/forskningsstationer/tvarminne-zoologiska-station
http://www.basran.eu/
https://www.ccb.se/about-coalition-clean-baltic
https://www.ccb.se/about-coalition-clean-baltic
https://helcom.fi/
https://www.ksla.se/
https://www.wwf.se/projekt/aterskapa-ostersjons-livskraft/#om-projektet
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kontakterna med Scoutkåren i Norra Ängby, som använder vattentestväskan. Sven kontaktar 

ånyo Sjöscouterna i Värmdö. Väskan kanske även passar för konfirmandlägren på Värmdö? 

7. P-O berättade att man i projektet ”Levande vikar” vill ”stänga av” Långbroviken under 

bron, under en period fram till april/maj -24. De boende inne i viken är informerade. 

8. Våtmarker diskuterades. Ami nämnde en film om ett projekt i Hölö. Länk till två filmer: 

Kretsloppsanla ggning fo r toalettvatten - YouTube - en film pa  4,5 min, och 

filmen  Ripples on Baltic waters - with subtitles - YouTube  om tre jordbrukare. Beslöts att 

Ami kontaktar och bokar möte med Martin Olgemar som är ansvarig för våtmarker på 

Länsstyrelsen och som bor i Gustavsberg. Vi behöver få mer info om vad som gjorts och vad 

som planeras i länet. Detta innan vi går vidare med att kontakta markägare, tex kyrkan och 

Wallenberg osv. 

9. 50 stycken böcker ”50 sätt att rädda Östersjön” finns nu i Wanjas garage.  

10. Båtlinjen Ålstäket-Stockholm kommer att trafikeras av dieseldrivna, långsamma båtar (70 

min. till stan). Ingen bra lösning! Sven fortsätter med kontakterna. 

11. MycoMine: Konrad Stralka, Baltic Waters är intresserad. Kan svampar användas i deras 

nya anläggning i Studsvik? Guje håller kontakten. Wanja har mailväxlat med MycoMine och 

efter att ha ögnat igenom Havs- och Kustplanen, tror hon att deras svampar kanske skulle 

kunna påskynda nedbrytningen av fekalier? Problem med avlopp och torrtoaletter på 

skärgårdsöar.  Vem i kommunen håller i detta? Alt. kontakta Skärgårdsstiftelsen som har 

Bajamajor i skärgården. Wanja håller i kontakterna. Länk till Havs- och  Kustplanen:  

https://kartor.varmdo.se/portal/apps/storymaps/collections/426f2e3b9ec84d149f4dfc0e4c8

37870 

Wanja: hittat en studie om latrintömning i Skärgården och en artikel: 

https://www.diva-portal.org/smash/get/diva2:1079235/FULLTEXT02.pdf 

https://www.skargarden.se/kravs-ett-tydligare-ansvar-for-skiten/ 

12. Sex (nu 13) Rotarianer är anmälda till utbildningen av Östersjöambassadörer. Tina 

Elfwing, Östersjöcentrum Sthlms Universitet deltar och håller i steg 1 av utbildningen. Vårt 

Uppländska distrikt 2350 är mycket intresserade att delta i vårt Östersjöprojekt och flera 

medlemmar har anmält sig till utbildningen av ambassadörer. 

13. Förslag på föredrag till Rotary:  

- Information och jord- och skogsbruket. Vad görs avseende gödning/utsläpp. Se Amis förslag 

ovan under punkt 2. 

- Information om Scrubbers av någon från sjöfartsnäringen. (har Vikingline Scrubbers?). 

Wanja återkommer enligt punkt 2 ovan. IVL har gjort en studie: 

https://www.sjofartstidningen.se/skrubbervatten-giftigt-for-djurplankton/ 

14. Kontakt med Sportfiskarna – se punkt 2 ovan. 

15. Nästa möte: efter Rotary den 26 januari kl 8.30. P-O delade ut tidningen ”Skärgården”. 

Vid pennan/datorn Wanja med visst stöd av Sven och Guje 

https://www.youtube.com/watch?v=5N3gx2Z6Xe4
https://www.youtube.com/watch?v=4DwxTl4QX2Q
https://kartor.varmdo.se/portal/apps/storymaps/collections/426f2e3b9ec84d149f4dfc0e4c837870
https://kartor.varmdo.se/portal/apps/storymaps/collections/426f2e3b9ec84d149f4dfc0e4c837870
https://www.diva-portal.org/smash/get/diva2:1079235/FULLTEXT02.pdf
https://www.skargarden.se/kravs-ett-tydligare-ansvar-for-skiten/
https://www.sjofartstidningen.se/skrubbervatten-giftigt-for-djurplankton/

